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ZÁPISNICA 

z 25. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Biely Kostol, 

konaného dňa 26. mája 2021 o 18.00 hod.               

v zasadačke obecného úradu 

 
Prítomní: 

doc. Ing. Iveta Paulová, PhD.,MBA, Ing. Peter Bínovský, Mgr. Anna Hamran Podstrelená, 

Pavol Lehota, Jan Míka, Ing. Ján Tižinák, Mgr. Anna Vitteková 

 

Neprítomní: 

Ing. Peter Gubrický 

Mgr. Miroslav Hrubý 

 

Hostia: 

podľa prezenčnej listiny 

 

Program zasadnutia Obecného zastupiteľstva: 

1.) Otvorenie, návrh na schválenie programu 

2.) Návrh na zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

3.) Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúceho zasadnutia OZ 

4.) Úprava finančného rozpočtu obce 

5.) Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky na II.polrok 2021 

6.) Žiadosť o vrátenie poplatku za komunálny odpad za rok 2020 – p. Masarovičová 

7.) Žiadosť o zámenu pozemkov vo vlastníctve obce – IB Venture Capital Finance, s.r.o. 

8.) Žiadosť o stanovisko pre RPVS v Trnave k chovu nebezpečných živočíchov -  A.Šmehýl 

9.) Žiadosť o vybudovanie parkoviska na obecnom pozemku – p.Babečka 

10.) Žiadosť o výstavbu viacpodlažného RD – p.Hrúz 

11.) Riešenie petície obyvateľov Lomenej ulice 

12.) Schválenie Záverečného účtu obce za rok 2020 

13.) Správa auditora k účtovnej uzávierke za rok 2020 

14.) Žiadosti o finančný príspevok na prevádzku sociálnej služby 

15.) Zaradenie nových poslancov do komisií 

Interpelácie poslancov 

Informácie starostky 

Záver 

 

K bodu 1.) Otvorenie, návrh na schválenie programu 

 

Zasadnutie OZ otvorila a viedla starostka obce Iveta Paulová. V úvode zasadnutia privítala poslancov, 

hlavnú kontrolórku obce a ostatných prítomných. 

Spýtala sa, či má niekto pripomienky alebo návrhy k programu zasadnutia. Nikto nevzniesol návrh na zmenu 

programu a preto dala hlasovať za návrh programu 25. zasadnutia OZ. 

 

Hlasovanie (prítomnosť/kvórum = 5/3) 

 

 Meno a priezvisko za proti zdržal 

sa 

neprítomný 
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1 Ing. Peter Bínovský X    

2 Ing. Peter Gubrický    X 

3 Mgr. Anna Hamran Podstrelená X    

4 Mgr. Miroslav Hrubý    X 

5 Pavol Lehota X    

6 Jan Míka X    

7 Ing. Ján Tižinák X    

 

OZ schvaľuje program 25. zasadnutia OZ. 

  

K bodu 2.) Návrh na zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

 

Za overovateľov zápisnice starostka navrhla poslanca Jana Míku a poslanca Pavla Lehotu. Za 

zapisovateľku, pracovníčku obecného úradu, Emíliu Kraicovú. 

 

Hlasovanie (prítomnosť/kvórum = 5/3) 

 

 Meno a priezvisko za proti zdržal sa neprítomný 

1 Ing. Peter Bínovský X    

2 Ing. Peter Gubrický    X 

3 Mgr. Anna Hamran Podstrelená X    

4 Mgr. Miroslav Hrubý    X 

5 Pavol Lehota X    

6 Jan Míka X    

7 Ing. Ján Tižinák X    

 

OZ schválilo za overovateľov zápisnice poslanca Jana Míku a poslanca Pavla Lehotu, za zapisovateľku 

pracovníčku obecného úradu, Emíliu Kraicovú. 

 

K bodu 3.) Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúceho zasadnutia OZ 

 

Starostka informovala poslancov o kontrole plnenia uznesení z predchádzajúceho, 24. zasadnutia OZ: 

 

Uznesenie č. 8/2021 

k výmene pozemkov medzi obcou a Ivou Ilavskou z dôvodu hodného osobitného zreteľa  

– p. Iva Ilavská 

 

Uznesenie č. 9/2021 

k odpredaju obecného pozemku Jaroslavovi Remenárovi z dôvodu hodného osobitného zreteľa – 31.3.2021 
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bola uzatvorená kúpna zmluva medzi obcou a Jaroslavom Remenárom a Ivetou Remenárovou. 

 

Uznesenie č. 10/2021 

k vráteniu alikvotnej časti poplatku za komunálny odpad Dušanovi Mišovičovi – vyriešené. 

 

Žiadosť p. Andreja Adámka - hromadenie vody pred domom v prípade intenzívnych dažďov. Poslanec 

Tižinák oznámil, že poslanci boli problém preveriť, navrhuje vykopať na Cintorínskej ulici menší rigol 

vyvedený v cípe dvora MŠ z vonkajšej strany. Je to v riešení. O výsledku bude informovať. 

 

Prímestská a mestská autobusová doprava – problémy so zabezpečením dopravy v obci  v súčasnosti nie je 

možné riešiť tak ako bola obec informovaná zo stany TTSK. Autobusy premávali donedávna 

v obmedzenom režime a na prevádzke sú veľké finančné straty. Čo sa týka mestskej dopravy, Mesto Trnava 

zrealizovalo verejné obstarávanie, víťazom sa stala  spoločnosť Arriva, s ktorou bola podpísaná zmluva  na 

ďalších 10 rokov. Prímestská doprava – obec požiadala TTSK o posilnenie spojov, avšak zatiaľ to nie je 

možné zmeniť z dôvodu problémov, ktoré spôsobila spoločnosti Arriva pandémia Covid19. 

 

Poslanec Lehota upozornil, že situácia s autobusovou dopravou v obci nie je v porovnaní s inými obcami 

nepriaznivá, nakoľko počet spojov, ktoré denne prejdú obcou je 24, v iných obciach ide o oveľa menší počet. 

Doprava do mesta Trnava je pre obyvateľov Bieleho Kostola dostupná aj bicyklom. 

 

Poslankyňa Hamran Podstrelená upozornila, že pre starších občanov je problém sa dopraviť autobusom na 

Polikliniku Trnava. Poslanec Lehota upozornil, že tento problém majú aj obyvatelia iných obcí a že 

v budúcnosti by obec mohla znova požiadať autobusovú spoločnosť ARRIVA o obnovenie pôvodnej trasy 

linky č. 13. Dôvody, ktoré viedli k zrušeniu MHD č. 13 sa už spomínali na predošlých zastupiteľstvách a 

obyvatelia o tom boli niekoľkokrát informovaní cez stránku obce a aj  v občasníku Bielokostolčan.  

 

OZ berie na vedomie kontrolu plnenia uznesení. 

 

K bodu 4.) Úprava finančného rozpočtu obce 

 

V decembri 2020 schválilo obecné zastupiteľstvo rozpočet obce so zámerom, aby obec fungovala podľa 

platného PHSR a investičných plánov. V priebehu roka nastali nepredvídané udalosti – archeologický  

výskum pod stavbou budovy  ZŠ, ktorý je povinná obec v zmysle zákona financovať. Ide o čiastku 5 tis. €. 

Je pripravená zmluva s Trnavskou univerzitou, Katedrou klasickej archeológie, ktorá výskum vykonáva. 

V lokalite pod budovou ZŠ nie sú až také vzácne nálezy ako pod priľahlou bytovou výstavbou, výstavbu 

školy to našťastie veľmi nespomalilo. 

Ďalšia neočakávaná položka v rozpočte – obci boli doručené žiadosti o finančný príspevok na prevádzku 

poskytovanej sociálnej služby trom obyvateľom obce, ktorí využívajú služby denných stacionárov - obec 

je povinná v zmysle zákona financovať tieto služby, predpokladaná výška výdavkov na rok 2021 je  

9 744,- €. Dotácie z eurofondov na tento účel bolo možné čerpať v roku 2018, v máji 2021 má byť vyhlásená 

ďalšia výzva na dotácie, do ktorej sa obec plánuje zapojiť.  

Zabezpečenie fin. zdrojov na prípravu prevádzky ZŠ asi 5 tis. € – nová ZŠ bude zaradená do siete škôl až 

po kolaudácii, dovtedy musí  obec financovať náklady spojené s prípravu prevádzky a zamestnať na dohodu 

pracovníka, aby pripravil potrebné záležitosti na začiatok vyučovacieho procesu. 

 

Spolu ide o 20 tis. EUR. 

 

Finančné prostriedky, ktoré obec môže presunúť zo schváleného finančného rozpočtu na spomínané 

neočakávané výdavky: 
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položka plánovaný upravený (zostatok) presun 

Príspevok – transfér ARRIVA 18 000 eur 2 000 eur 16 000 eur 

Participatívny rozpočet 6 000 eur 2 400 eur 3 600 eur 

Interiérové vybavenie KD 1 000 eur 0 eur 1 000 eur 

Všeobecný kancelársky materiál 2 000 eur 1 000 eur 1 000 eur 

Vybavenie Domu smútku 1 000 eur 0 eur 1 000 eur 

Všeobecný materiál KD 1 000 eur 0 eur 1 000 eur 

 

Presun finančných prostriedkov v hodnote:  23 600 eur. 

 

Ostatné plánované investície sa budú financovať bezo zmien. 

 

Poslanec Bínovský, predseda finančnej komisie upresnil, že z dôvodu riešenia presunu financií v rozpočte 

najprv zasadala dvakrát finančná komisia, ktorá navrhla zmeny v rozpočte, potom boli zmeny prerokované 

so starostkou. 

 

Starostka dala hlasovať za navrhované rozpočtové opatrenia: 

 

Hlasovanie (prítomnosť/kvórum = 5/3) 

 

 Meno a priezvisko za proti zdržal sa neprítomný 

1 Ing. Peter Bínovský X    

2 Ing. Peter Gubrický    X 

3 Mgr. Anna Hamran Podstrelená X    

4 Mgr. Miroslav Hrubý    X 

5 Pavol Lehota X    

6 Jan Míka X    

7 Ing. Ján Tižinák X    

 

OZ schvaľuje navrhované rozpočtové opatrenia. 

 

 

K bodu 5.) Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky na II. polrok 2021 

 

Hlavná kontrolórka predstavila Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky na II.polrok 2021, ktorý bol 

zverejnený na webovom sídle obce od 22.4.2021 do 8.5.2021. 

 

Poslanec Bínovský navrhol najprv prerokovať Správu z kontroly č. 2/2020 hlavnej kontrolórky, ktorá bola 

poslancom a starostke doručená tesne pred začiatkom zasadnutia  a nemali čas sa s ňou oboznámiť. Zo 

záverov kontroly by mali vyplynúť námety na ďalší plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky. Plán teda 

navrhol schvaľovať až po prerokovaní správy.  
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Poslanci vyjadrili súhlas s návrhom poslanca Bínovského a o Pláne kontrolnej činnosti nerokovali. 

 

 

K bodu 6.) Žiadosť o vrátenie poplatku za komunálny odpad za rok 2020 -p. Masarovičová 

 

Žiadosť o vrátenie poplatku za komunálny odpad za rok 2020 z dôvodu pandémie (zatvorenej prevádzky)  

zaslala pani Masarovičová za Snack Bar  na Viničnej ulici na obec dňa 23.4.2021. Starostka oznámila 

prítomným, že z dôvodu protipandemických opatrení boli takéto prevádzky za minulý rok uzatvorené 55 

dní v zmysle usmernení ÚVZ, alikvotná časť  poplatku za komunálny odpad činí teda 29,40 € a táto suma 

by mohla byť vrátená žiadateľke. 

 

Poslanec Bínovský zdôraznil, že toto riešenie je v súlade so zásadami, ktoré prijalo OZ na poslednom OZ, 

kde sa riešili podobné prípady. 

 

Starostka dala hlasovať za vrátenie alikvotnej časti poplatku v sume 29,40 € za komunálne odpady za rok 

2020 (55 dní) p. Masarovičovej za prevádzku Snack baru na Viničnej ulici. 

 

Hlasovanie (prítomnosť/kvórum = 5/3) 

 

 Meno a priezvisko za proti zdržal sa neprítomný 

1 Ing. Peter Bínovský X    

2 Ing. Peter Gubrický    X 

3 Mgr. Anna Hamran Podstrelená X    

4 Mgr. Miroslav Hrubý    X 

5 Pavol Lehota X    

6 Jan Míka X    

7 Ing. Ján Tižinák X    

 

OZ schvaľuje vrátenie alikvotnej časti poplatku v sume 29,40 € za komunálne odpady za rok 2020 (55 dní) 

p. Masarovičovej za prevádzku Snack baru na Viničnej ulici. 

 

 

K bodu 7.) Žiadosť o zámenu pozemkov vo vlastníctve obce – IB Venture Capital Finance, s.r.o. 

 

Spoločnosť IBV Venture Capital Finance s.r.o. zaslala obci Žiadosť  o zámenu pozemku vo vlastníctve 

obce: 

Pozemok vo vlastníctve obce Biely Kostol parcela“C“ , parc. č.1003/50, a z nej vyčlenená časť v zmysle 

zakreslenia o výmere 94 m2, ostatná plocha evidovaná na LV č. 612 v k.ú. Biely Kostol 

Vymeniť za 

Pozemok vo vlastníctve IBV Venture Capital Finance s.r.o., parcela registra „C“ parc. č. 1003/53 o výmere 

648 m2, ostatná plocha evidovaná na LV č. 1009 v k.ú. Biely Kostol. 
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Spoločnosť IBV Venture Capital Finance s.r.o navrhuje výmenu pozemkov, na pozemku parc. č. 1003/50 

plánuje vybudovať parkovisko a zároveň ponúka možnosť, že vybuduje detské ihrisko na ponúkanej parcele 

č. 1003/53. 

 

Poslanec Tižinák žiada uviesť do zmluvy, že spoločnosť IBV Venture Capital Finance vybuduje v obci na 

spomínanom pozemku detské ihrisko najneskôr do 30.9.2021. 

 

Poslanec Bínovský – na pozemku, ktorý získa obec by mala byť možnosť zabezpečiť aj ďalšiu vybavenosť 

obce –  napr. stojisko na koše a pod. 

 

Starostka  - sme si vedomí toho, že obec pozemky nepredáva, ale v tomto prípade ide o verejný záujem, 

vybudovanie detského ihriska v novej časti obce, ktoré bude prospešné pre obyvateľov, z toho dôvodu je 

vhodné sa touto problematikou zaoberať a navrhla uskutočniť zámenu pozemkov spôsobom hodným 

osobitného zreteľa. 

 

Starostka dala hlasovať za výmenu pozemkov spôsobom hodným osobitného zreteľa. 

 

 

Hlasovanie (prítomnosť/kvórum = 5/5) 

 

 Meno a priezvisko za proti zdržal sa neprítomný 

1 Ing. Peter Bínovský X    

2 Ing. Peter Gubrický    X 

3 Mgr. Anna Hamran Podstrelená X    

4 Mgr. Miroslav Hrubý    X 

5 Pavol Lehota X    

6 JanMíka X    

7 Ing. Ján Tižinák X    

 

OZ schvaľuje výmenu pozemkov formou osobitného zreteľa nasledovne:  

- Pozemok vo vlastníctve obce Biely Kostol parcela “C“ , parc. č.1003/50, a z nej vyčlenená časť v zmysle 

zakreslenia o výmere 94 m2, ostatná plocha evidovaná na LV č. 612 v k.ú. Biely Kostol 

vymeniť za 

- Pozemok vo vlastníctve IBV Venture Capital Finance s.r.o., parcela registra „C“ parc. č. 1003/53 o výmere 

648 m2, ostatná plocha evidovaná na LV č. 1009 v k.ú. Biely Kostol.  

Zmena bude vykonaná formou osobitného zreteľa, nakoľko ide o zámenu verejného významu pre obec, 

nakoľko v obci absentujú detské ihriská. 

 

Spoločnosť IBV Venture Capital Finance vybuduje v obci na spomínanom pozemku detské ihrisko 

s oplotením  a to najneskôr do 30.9.2021. 
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K bodu 8.) Žiadosť o stanovisko pre RPVS v Trnave k chovu nebezpečných živočíchov 

  - A. Šmehýl 

 

p. Šmehýl požiadal 24.júna 2020 obecné zastupiteľstvo o súhlasné stanovisko pre RPVS v Trnave k chovu 

nebezpečných živočíchov – opíc. Vzhľadom na platné znenie VZN v čase posudzovania žiadosti, kde 

absentoval paragraf o možnosti chovu nebezpečných zvierat v obci,  bolo nutné VZN aktualizovať v zmysle 

platných právnych predpisov. Začiatkom roka 2021 bolo odsúhlasené poslancami nové VZN 1/2021. 

 

 Starostka dala hlasovať o schválení žiadosti o stanovisko pre RPVS v Trnave k chovu nebezpečných 

živočíchov 

 

Hlasovanie (prítomnosť/kvórum = 5/3) 

 

 Meno a priezvisko za proti zdržal sa neprítomný 

1 Ing. Peter Bínovský X    

2 Ing. Peter Gubrický    X 

3 Mgr. Anna Hamran Podstrelená X    

4 Mgr. Miroslav Hrubý    X 

5 Pavol Lehota X    

6 Jan Míka X    

7 Ing. Ján Tižinák X    

 

OZ schvaľuje Žiadosť o stanovisko pre RPVS v Trnave k chovu nebezpečných živočíchov 

 Adama Šmehýla. 

 

 

K bodu 9.) Žiadosť o vybudovanie parkoviska na obecnom pozemku – p. Babečka 

 

Štefan Babečka podal na obecný úrad žiadosť o povolenie vybudovať parkovisko pred svojím domom  na 

obecnom pozemku, parc. č. 142/1 na Pionierskom námestí 25 pred parcelou č. 190/2 (LV 794), ktorej je 

vlastníkom. Parkovisko je plánované s rozmermi 4m x 8 m. 

 

Poslanec Míka – v danej ulici sú pred domami zelené pásy a v prípade dažďov tam má obec problém  

s odtokom vody, ak sa to povolí jednému žiadateľovi, môžu ho nasledovať ďalší a obec bude mať ešte väčšie 

problémy s odtokom vody. Čiže nie je prípustná výstavba parkoviska, nakoľko by sa zabetónovala celá 

plocha a voda z dažďov by nemala kde vsakovať. Pán Babečka má na svojom pozemku veľkú predzáhradku, 

nech si urobí parkovisko tam. 

Poslanec Lehota – vždy tu bol problém s odtokom vody, obáva sa zabetónovania rigolu a zhoršenia 

problému s odtokom vody. 

 

Starostka dala hlasovať 
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Hlasovanie (prítomnosť/kvórum = 5/3) 

 

 Meno a priezvisko za proti zdržal sa neprítomný 

1 Ing. Peter Bínovský  X   

2 Ing. Peter Gubrický    X 

3 Mgr. Anna Hamran Podstrelená   X  

4 Mgr. Miroslav Hrubý    X 

5 Pavol Lehota  X   

6 Jan Míka  X   

7 Ing. Ján Tižinák  X   

 

OZ neschvaľuje Žiadosť pána Babečku o vybudovanie parkoviska pred domom na Pionierskom nám, 25 

na obecnom pozemku s rozmermi 4m x 8m. 

 

 

K bodu 10.) Žiadosť o výstavbu viacpodlažného RD – p. Hrúz 

 

Lukáš Hrúz v zastúpení Ing. Tatiana Kyseľová podal na obec dňa 26.4.2021 žiadosť o vyjadrenie 

k projektovej dokumentácii novostavby rodinného domu v Bielom Kostole, parc. č. 807/14, 807/1, 

821,822,823 za účelom vydania územného rozhodnutia. 

 

Starostka  - Ide o lokalitu vedľa kaštieľa, modernú budovu, čím sa pravdepodobne nedodrží nariadenie 

Územného plánu – v starej časti obce musí byť dodržaný vidiecky charakter domov. Z toho dôvodu túto 

žiadosť dáva poslancom na posúdenie. Otvorila diskusiu. 

 

Poslanec Míka – navrhol povoliť túto stavbu, na Potočnej a Okružnej ulici sú tiež stavby rôzneho štýlu. 

 

Poslanec Bínovský – je to dilema, mal by to riešiť pracovník spoločného obecného úradu, architekt,  necíti 

sa byť kompetentný a preto sa zdrží hlasovania. 

 

Poslanec Tižinák – p. Hrúz bude stavať na 4 tis. m2 pozemku, ktorý vlastní. 

 

V závere sa poslanci dohodli, že nevidia problém na schválenie predloženého návrhu stavby. 

 

 

K bodu 11.) Riešenie petície obyvateľov Lomenej ulice 

 

Občania Lomenej ulice zaslali na obec a na OR PZ SR ODI v Trnave petíciu, v ktorej žiadajú starostku 

a poslancov o okamžité uzavretie úseku na Lomenej ulici, kde sa minulý rok odstránil živý plot, ktorý tam 

rastie už niekoľko rokov a obmedzoval prechod už aj pre chodcov. V rámci riešenia pasportizácie 

bezpečnosti obce bola ODI skonštatované, že je nevyhnutné prekážku z obecnej cesty odstrániť.  
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Starostka požiadala obyvateľov o odstránenie živého plota, keďže tak neurobili, dala pokyn zamestnancom 

obce, ktorí živý plot odstránili.  

Občania Lomenej ulice sa obrátili na obec a OR PZ SR ODI v Trnave so žiadosťou o okamžité uzavretie 

úseku Lomenej ulice medzi Poľovníckou a Viničnou ulicou. Starostka odpovedala na žiadosť, že  úsek nie 

je možné uzavrieť aj z dôvodu protipožiarnej bezpečnosti v zmysle ustanovení Vyhlášky  MV SR 

z 12.2.2004. Prerokovala záležitosť aj s ODI,  prišli na obhliadku a uznali, že kroky obce boli správne 

a odpoveď petičnému výboru bola v súlade s právnymi predpismi.  

Obec zakúpila dopravné značky na tento úsek a začína s ich osadzovaním. 

 

K bodu 12.) Schválenie Záverečného účtu obce za rok 2020 

 

Záverečný účet obce za rok 2020 bol zaslaný poslancom a hlavnej kontrolórke a zverejnený na úradnej 

tabuli obce a na webovom sídle od 10.5.2021 do 26.5.2021, neboli k nemu vznesené žiadne pripomienky. 

Poslancom bolo doručené aj stanovisko hlavnej kontrolórky k Záverečnému účtu za rok 2020. 

 

Starostka dala hlasovať za: 

- schválenie Záverečného účtu obce a celoročného hospodárenia  

- schválenie použitia prebytku rozpočtového hospodárenia na tvorbu rezervného fondu vo výške 

179 820,10 EUR (bude použitý na výstavbu ZŠ).  

 

Hlasovanie (prítomnosť/kvórum = 5/3) 

 

 Meno a priezvisko za proti zdržal sa neprítomný 

1 Ing. Peter Bínovský X    

2 Ing. Peter Gubrický    X 

3 Mgr. Anna Hamran Podstrelená X    

4 Mgr. Miroslav Hrubý    X 

5 Pavol Lehota X    

6 Jan Míka X    

7 Ing. Ján Tižinák X    

 

- Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie stanovisko hlavného kontrolóra k Záverečnému účtu za 

rok 2020.  

- Obecné zastupiteľstvo schvaľuje Záverečný účet obce za rok 2020 a celoročné hospodárenie bez 

výhrad.  

- Obecné zastupiteľstvo schvaľuje použitie prebytku rozpočtového hospodárenia na tvorbu 

rezervného fondu vo výške 179 820,10 EUR.  
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K bodu 13.) Správa audítora k účtovnej uzávierke za rok 2020 

 

Poslancom bola zaslaná Správa audítora k účtovnej uzávierke za rok 2020  

- Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie správu nezávislého audítora z auditu účtovnej uzávierky 

k 31.12.2020 za obec Biely Kostol.  

 

 

K bodu 14.) Žiadosti o finančný príspevok na prevádzku sociálnej služby 

 

Starostka informovala poslancov o tom, že obci boli doručené žiadosti o finančný príspevok na prevádzku 

poskytovanej sociálnej služby trom obyvateľom obce, ktorí využívajú služby denných stacionárov - obec je 

povinná v zmysle zákona financovať tieto služby, predpokladaná výška výdavkov na rok 2021 je 9 744,- € 

Dotácie z eurofondov na tento účel bolo možné čerpať v roku 2018, v máji 2021 má byť vyhlásená ďalšia 

výzva na dotácie, do ktorej sa obec plánuje zapojiť. 

 

K bodu 15.) Zaradenie nových poslancov do komisií 

 

Starostka  - Na minulom OZ boli uvedení 2 noví poslanci, ktorí prišli s novými podnetmi a prejavili záujem 

sa začleniť do komisií OZ. 

 

Poslanec Míka má záujem stať sa členom komisie pre výstavbu, rozvoj obce, infraštruktúru a  životné 

prostredie. 

 

Starostka dala hlasovať za schválenie poslanca Jana Míku za člena Komisie pre výstavbu, rozvoj 

obce, infraštruktúru a  životné prostredie. 

 

Hlasovanie (prítomnosť/kvórum = 5/3) 

 

 Meno a priezvisko za proti zdržal sa neprítomný 

1 Ing. Peter Bínovský X    

2 Ing. Peter Gubrický    X 

3 Mgr. Anna Hamran Podstrelená X    

4 Mgr. Miroslav Hrubý    X 

5 Pavol Lehota X    

6 Jan Míka   X  

7 Ing. Ján Tižinák X    

 

OZ schvaľuje poslanca Jana Míku za člena Komisie pre výstavbu, rozvoj obce, infraštruktúru a  životné 

prostredie. 
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Poslanec Lehota prejavil záujem stať sa členom komisie pre kultúru, sociálnu oblasť a šport.  

 

Starostka dala hlasovať za schválenie poslanca Pavla Lehotu za člena komisie pre kultúru, sociálnu oblasť 

a šport 

 

Hlasovanie (prítomnosť/kvórum = 5/3) 

 

 Meno a priezvisko za proti zdržal sa neprítomný 

1 Ing. Peter Bínovský X    

2 Ing. Peter Gubrický    X 

3 Mgr. Anna Hamran Podstrelená X    

4 Mgr. Miroslav Hrubý    X 

5 Pavol Lehota   X  

6 Jan Míka X    

7 Ing. Ján Tižinák X    

 

OZ schvaľuje poslanca Pavla Lehotu za člena Komisie pre kultúru, soc. oblasť a šport. 

 

Poslanec Bínovský požiadal poslancov, aby sa zapojili do činnosti finančnej komisie a stali sa jej členmi. 

 

Poslankyňa Hamran Podstrelená súhlasila, že sa stane členkou finančnej komisie. 

 

Starostka dala hlasovať za schválenie poslankyne Anny Hamran Podstrelenej za členku Finančnej komisie. 

 

Hlasovanie (prítomnosť/kvórum = 5/3) 

 

 Meno a priezvisko za proti zdržal sa neprítomný 

1 Ing. Peter Bínovský X    

2 Ing. Peter Gubrický    X 

3 Mgr. Anna Hamran Podstrelená   X  

4 Mgr. Miroslav Hrubý    X 

5 Pavol Lehota X    

6 Jan Míka X    

7 Ing. Ján Tižinák X    

 

OZ schvaľuje poslankyňu Annu Hamran Podstrelenú za členku Finančnej komisie. 
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Interpelácie poslancov: 

 

Poslanec Míka – obyvatelia sa pýtajú, prečo ešte nie je doriešená dažďová kanalizácia na ulici Stromová. 

Poslanec Tižinák - ulica nie je majetkom obce, patrí Slovenskému pozemkovému fondu. takisto ulice Poľná, 

Atletická, Krátka nie sú majetkom obce. Prevod vlastníctva na obec sa rieši už dva roky, zatiaľ na týchto 

pozemkoch nie je možné vybudovať dažďovú kanalizáciu.  

 

Poslanec Míka –občania Poľnej ulice požadujú inštaláciu spomaľovača v ich ulici. 

Poslanec Tižinák – spomaľovač je už dávno zakúpený, avšak snažíme sa dohodnúť s obyvateľmi ulice, kde 

ten spomaľovač nainštalovať. Obci bol doručený súhlas občanov ulice, boli podpísaní, že súhlasia 

s inštaláciou spomaľovača, avšak niektorí o tom nevedeli a odmietli inštaláciu spomaľovača pred svojimi 

domami. 

 

Starostka – Poľná ulica sa rieši už dlhšie, nechceme inštalovať spomaľovač bez súhlasu občanov, aj keď 

súhlas nie je povinný. 

 

Poslanec Míka – či by sa nedalo z Okružnej ulice  urobiť jednosmerku a na časti ulice urobiť parkovacie 

miesta, aby sa neparkovalo na chodníkoch.  

Starostka – prerokovala to s ODI v čase keď sa pripravovala pasportizácia bezpečnosti obce, nesúhlasili, 

môže dať opakovanú žiadosť. 

Spoločnosť CERE Invest sa vyjadrila, že má veľa nepredaných parkovacích miest. Občania si ich môžu 

zakúpiť a neparkovať na chodníkoch a cestách. 

 

Poslanec Míka  - v súvislosti s vývozom  odpadu, v novej štvrti nie je dostatok stojísk na odpad, chce vedieť, 

či sa to rieši.  

Starostka – rieši sa to už dlhodobo s CERE Invest, ktorých žiada už vyše roka o dve plochy, kde bude 

stojisko na triedený odpad (papier). Do dnešného dňa po opakovaných stretnutiach a prísľuboch sa tak 

nestalo. Starostka s CERE bola pozrieť možné miesta na tvorbu stojísk – ide o nepredané parkovacie miesta, 

nakoľko CERE už inde voľné plochy nemá. Nakoľko nie je ochotná prevziať do správy obce lokalitu Na 

Výslní od konca minulého roka práve z dôvodu nedodržania prísľubov, verí, že sa ľady čoskoro pohnú 

a stojiská sa v tejto lokalite doriešia. Novousadlíci si z lokality na Potočnej urobili druhý zberný dvor a verí, 

že pretrvávajúce problémy s odpadom na Potočnej sa sčasti doriešia. Veľkým prínosom je aj decentralizácia 

zberu triedených odpadov v jednotlivých domácnostiach, ktoré si zakupujú smetné nádoby na plast a papier 

a tak odľahčujú stojiská.  

 

Poslankyňa Hamran Podstrelená – na Potočnej ulici navrhuje oplotiť stojisko na odpad, aby ho využívali 

len občania, pre ktorých je určené. 

 

Poslanec Míka: nič sa tým nevyrieši, ľudia budú odpad dávať pred oplotenie alebo dokonca cez oplotenie.  

 

Poslanec Míka  - urobili brigádu, vyčistili Potočnú, ale ľudia tam stále nosia odpad, ktorí tam nepatrí. 

Starostka – je pripravený manuál o odpade pre občanov, kde sa dozvedia ako majú triediť odpad, dostanú 

ho do schránok len čo bude dodaný na obec – stojiská sú pre bytové domy, nie pre rodinné domy a nemali 

by nahradzovať zberný dvor. 

 

Poslanec Míka  informoval poslancov, že vyjednal spolu so starostkou na ZSE 10% zľava na elektrinu pre 

obec. 

 

Poslankyňa Hamran Podstrelená – na Rybnej ulici na rohu  s Rekreačnou je kábel – treba ho odstrániť, 

zavadzia to na chodníku 
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Poslanec Míka -  treba to nahlásiť na Telekom. 

Starostka – obecný úrad to nahlási do Telekomu. 

 

Poslankyňa Hamran Podstrelená Ako to vyzerá na Rybnej ulici s rigolmi ? 

Starostka – je to v riešení, bola zadaná objednávka stavebníkovi pred dvoma mesiacmi, ktorý v súčasnosti 

zhotovuje  PD na vsakovaciu jamu na Poľnej a následne bude aj PD na  rigoly na Rybnej. Súčasťou bude aj 

rozpočet a začne sa riešiť verejné obstarávanie na zhotoviteľa. 

 

Poslankyňa Hamran Podstrelená ako to vyzerá  s kanalizáciou na Záhradnej ulici ? 

Starostka – projektová dokumentácia je zhotovená od minulého roka, výzvy minulý rok boli stiahnuté, čaká 

sa na novú dotačnú výzvu, ktorá mala byť vyhlásená už vo februári tohto roka. 

 

Poslankyňa Hamran Podstrelená  - navrhuje rozšíriť otváracie hodiny v sobotu (8.00-12.00) na zbernom 

dvore. Starostka navrhla upraviť otváracie hodiny zberného dvora po dohode s pracovníkom zberného 

dvora, avšak časy sa navyšovať nebudú, príde len  k posunu otváracích hodín.  

 

Poslankyňa Hamran Podstrelená  - na dome smútku treba opraviť dvere, zle sa otvárajú. 

Starostka – preverí problém a závada sa odstráni. 

 

Poslankyňa Hamran Podstrelená – ľudia sa pýtajú, koľko sa bude platiť za smeti. 

Poslanec Bínovský – za tento rok občania už zaplatili, koncom roka sa uvidí kto koľko odpadu vyprodukoval 

a od toho sa budú odvíjať poplatky na budúci rok. 

 

Starostka – tento rok je pilotný, sledujú sa prúdy odpadov, presne sa analyzujú a sledujú množstvá 

v jednotlivých domácnostiach . Na základe zozbieraných údajov sa vytvorí model financovania. Od 

budúceho roka sa pôjde na systém, ktorý tento prístup zabezpečuje. Avšak už po prvom mesiaci možno 

skonštatovať pozitívne výsledky.  

Porovnala údaje za zber komunálneho odpadu v apríli 2020 od spoločnosti FCC a v apríli 2021 od 

spoločnosti KOSIT. Vyzbieralo sa o 30 % menej odpadu. (o viac ako 25 t), čo činí už po zdražení poplatkov 

zo strany štátu úsporu vyše tisíc eur/mesiac a v tom je už prirátaný zvoz kuchynského komunálneho 

odpadu. Tak ako už informovala obyvateľov formou občasníka Bielokostolčan, už v roku 2019 na stretnutí 

primátorov a starostov v Nitre sa prezentoval stav množstva ukladania komunálnych odpadov v SR, kde 

patríme k najhorším v EÚ. Z toho dôvodu štát zaviedol opatrenia na riešenie a to tak, že každoročne navyšuje 

o 100% poplatok za uloženie odpadov. Preto sa pristúpilo k množstvovému zberu, kde už dnes vieme 

preukázať cca 30% zníženie komunálneho odpadu v obci. Poplatok závisí aj od miery separácie 

komunálneho odpadu, čo sa na poplatkoch odrazí.. 

 

Obec má údaje o vyzbieranom odpade za jednotlivé domácnosti, ale nie je v silách obce to oznamovať 

každej domácnosti. Počet zvozov tento rok nie je dôležitý, až od budúceho roka sa bude zohľadňovať do 

platieb za odpad. 

 

Poslankyňa Hamran Podstrelená – plastové vrecia na separovaný zber neboli dodané niektorým 

domácnostiam. 

Starostka – po zvoze boli všetkým obyvateľom dodané vrecia, avšak sa zistilo, že niektorí si svojvoľne vzali 

z ulice aj čo im neprináležalo. Išlo o operatívne riešenie, nakoľko je dohoda taká, že KOSIT nám mal dodať 

rolky pre všetky domácnosti na celý rok a občania si ich mali oproti podpisu vyzdvihnúť na OcÚ. Vzhľadom 

k tomu, že i napriek opakovaným urgenciám už vyše mesiaca nebol dodaný dostatočný počet roliek. Verí, 

že čoskoro dôjde k náprave.   

 

Poslanec Bínovský – zásadne sa zdvihli poplatky za odpad na Slovensku, u nás je 30 % úspora, konečne 

vidíme, za čo platíme, nie ako to bolo u FCC. 
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Poslankyňa Hamran Podstrelená –zvažuje sa zaviesť v obci zber biologicky rozložiteľného odpadu (BRO)   

- hnedé nádoby pre domácnosti ?  

Starostka – v súčasnosti sa v obci uskutočňuje zber kuchynského biologicky rozložiteľného odpadu, v obci 

je rozmiestených 15 nádob a prenájom jednej nádoby stojí 30 eur/mesiac. Nakoľko sa blíži letné obdobie, 

zvoz bude dvakrát za týždeň, čo navýši poplatok za odvoz tohto odpadu.   

Čo sa týka nádob na kompost, v obci nemáme centrálne kompostovisko a ani nie je priestor na jeho 

vybudovanie. Kto má záujem si doma urobiť kompostovisko, môže.  

 

Poslankyňa Hamran Podstrelená – v obci kde sú rozmiestnené lavičky nie sú na niektorých miestach smetné 

koše, (napr. pri pošte) nemohli by sa zakúpiť a osadiť?  

Starostka – môžeme to zabezpečiť. 

 

Poslanec Lehota  -  oslovil ho p. Baša, ktorého dom susedí s miestnym cintorínom, za domom smútku má 

plot, padá na jeho pozemok. 

 

Starostka -  OZ schválilo v minulosti financie na toto oplotenie,  avšak pán Baša nesúhlasil s riešením 

rekonštrukcie existujúceho plota, resp. výmeny za pletivový, požaduje betónový, ktorý obec nie je povinná 

financovať. Plot bol minulý rok spevnený a boli na ňom urobené všetky potrebné práce.  

Poslanec Lehota – p. Baša hovoril o pletivovom plote. 

Poslanci v minulosti preverovali situáciu a navrhli riešenia, p. Baša mal vysoké nároky nesplniteľné 

z dôvodu finančnej náročnosti riešenia. 

Poslanec Tižinák – z funkčného hľadiska je pre obec tento plot dostačujúci. Obec nie je povinná mu 

financovať nepriehľadný plot. 

 

Poslanec Bínovský – zistila sa veľká spotreba energie na futbalovom štadióne v obci,  

Poslanec Tižinák – bolo tam nastavené len temperovanie, nakoľko sa tam nechodilo 1. štvrťrok vôbec. 

Poslanec Míka  - z faktúr zistil, že obecný úrad prekúri menej ako futbalový štadión.  

Poslanec Tižinák – je to nezateplená budova a sú tam staré okná, čo tiež môže spôsobovať únik energie. 

 

Poslanec Míka – odčítacie hodiny na elektrinu sú inštalované  na Potočnej, KD, MŠ – prehľadná fakturácia 

o spotrebe elektrickej energie. 

 

Poslanec Bínovský sa spýtal v akom stave je pripravovaná  Rekonštrukcia MŠ . 

Emília Kraicová – projekt bol podaný na MAS (Malokarpatské partnerstvo o.z.) dňa 28.10.2020, do 

dnešného dňa nemáme oficiálnu odpoveď, MAS nám telefonicky oznámila, že projekt bol ohodnotený 

plným počtom bodov a čakajú, až si ho ešte vyžiada na kontrolu  ministerstvo (MIRI). Na základe VO bola 

vybraná firma, ktorá mala rekonštrukciu realizovať. Firma dnes zaslala obci list, v ktorom oznamuje že 

odstupuje od zmluvy, pretože nemôže garantovať sumy, ktoré uviedla v súťaži v minulý rok, z dôvodu ich 

prudkého nárastu v dôsledku pandémie Covid 19.  

Starostka dodala: tento rok bolo podaných 51 žiadosti do MŠ. V zmysle nariadení je MŠ povinná zobrať 

všetky deti v predškolskom veku s trvalým pobytom v Bielom Kostole. Nakoľko je veľký záujem detí do 

MŠ, pri prijímaní boli zaradené do zoznamu deti, ktoré majú spolu s rodičmi  trvalý pobyt v Bielom Kostole. 

do MŠ nebolo tento rok prijatých 16 detí. Sme si vedomí tejto situácie a aj z toho dôvodu sa projekt na 

rozšírenie MŠ vypracoval už minulý rok, pandémia celý proces schvaľovania predĺžila. Avšak i napriek 

tomu, že projekt bol úspešný, z dôvodu odstúpenia víťaznej firmy, na jeho realizáciu, je potrebné zopakovať 

celý proces verejného obstarávania. Nakoľko dôvodom odstúpenia firmy bol enormný nárast cien v 

stavebníctve, musíme počítať so zvýšeným rozpočtom na rozšírenie MŠ. A keďže realizácia projektu je 

možná len v mesiacoch júl august, opakované verejné obstarávanie a podmienky na realizáciu budú 

smerovať až na rok 2022.  
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Poslanec Bínovský – nesúhlasí s úhradou dotácie 5 tis. EUR Obci Ružindol v súvislosti s návštevou ZŠ 

bielokostolských detí. 

 

Informácie starostky 

 

 

Starostka informovala o : 

- pláne pripraviť ďalšie číslo časopisu občasník Bielokostolčan, ktoré bude zamerané na výstavbu 

školy, archeologické nálezy na mieste výstavby. V pondelok tam boli na exkurzii archeológovia 

z celého Slovenska. V sobotu obec v spolupráci s Trnavskou univerzitou, katedrou klasickej 

archeológie zorganizovala pre občanov Bieleho Kostola exkurzie k vykopávkam, ešte sa budú 

odkrývať ďalšie nálezy, spolupráca s TU je veľmi dobrá. Tam kde sa stavia škola, nie je veľa 

nálezov, skôr k IBV. Vyzve občanov aj poslancov aby sa podieľali na písaní článkov do časopisu. 

Na občasník sa bude snažiť zohnať sponzora. Nosná časť bude o škole. 

- Výstavbe školy, máme sklz asi mesiac, ktorý bol spôsobený aj počasím aj archeo výskumom, v júni 

sa budú zvárať bloky, do konca júla by mala byť škola skolaudovaná. Keďže nie sme ešte v sieti 

škôl, OÚ odbor školstva oslovil  obec Ružindol na spoluprácu v súvislosti so zápisom do 1.ročníka 

školy. V novej škole by mali byť  2 plné prvé triedy. Máme záujem otvoriť aj druhú triedu. 

 Poslanec Bínovský – navrhuje otvoriť len 2 prvé triedy, aby obec nemala finančné problémy. 

- O priebehu testovania v obci na Covid 19 – tento rok sa testovalo 13 víkendov, bolo otestovaných 

8 507 občanov. Náklady na testovanie obci uhradilo Ministerstvo vnútra. 

- O mobilnom očkovaní seniorov, ktoré sa uskutočnilo v pondelok 24.5. v kultúrnom dome, bolo 

zaočkovaných 48 občanov vakcínou Pfizer, z toho dvaja imobilní boli zaočkovaní v svojich 

domácnostiach. 

- vzhľadom k požiadavkám obyvateľov na investičné aktivity v obci upozornila na skutočnosť, že 

obec hospodári len s financiami získanými z podielových daní. Ich výška sa stanovuje na základe 

počtu obyvateľov z trvalým pobytom v obci. Na tých ostatných obec nedostáva ani cent. V 

súčasnosti máme v obci cca 400 obyvateľov s prechodným pobytom, v prenájme resp. vôbec nie sú 

evidovaní. Na obyvateľa v priemere obec dostáva 230 eur/osoba/rok. Čiže obec tatko prichádza cca 

o 80 tisíc eur ročne, za čo by bolo možné dokončiť chodníky, opraviť cesty - tak ako to neustále 

žiadajú obyvatelia. 

Rôzne 

Správu z kontroly č. 2/2020 predniesla hlavná kontrolórka 

Starostka mala výhrady k zneniu mnohých bodov a na jej argumentáciu k bodom hlavná kontrolórka 

nedokázala reagovať.  Odvolávala sa na to, že ide o jej pocit a všetko v správe má odporúčací charakter. 

Bínovský – zisťoval, či bolo niekde procesné alebo iné závažné pochybenie. 

Hlavná kontrolórka Vitteková: nebolo 

OZ vzalo na vedomie správu z kontroly, avšak vzhľadom k procesnému pochybeniu hlavnej kontrolórky, 

ktorá mala správu pred zasadnutím OZ prerokovať so starostkou a správa mala byť doručená poslancom 

niekoľko dní pred zasadnutím OZ, nepovažuje starostka túto správu za rešpektovanú a odovzdanú. 
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Hlavná kontrolórka oznámila odstúpenie zo svojej funkcie  

OZ poveruje starostku, aby po písomnom doručení odstúpenia hlavnej kontrolórky podnikla ďalšie procesné 

kroky.   

Pani Kalkan – navrhuje, aby sa vrecia na triedený odpad rozdávali osobne do domácnosti, aby sa nemuselo 

chodiť na OcÚ. 

Starostka- je možné o tom v budúcnosti uvažovať, avšak tento rok si príde každý na OcÚ pre vrecia na 

odpad na rok jún 2021- máj 2022. 

Pán Frišo – v akom stave je projekt kanalizácia na Záhradnej ulici?  

Starostka: čaká sa na rozhodnutie. Môže to trvať aj rok dva na základe skúsenosti z iných obcí, kde sa na 

odsúhlasenie výstavby čakalo 4 a viac rokov.  

 

 

Na záver starostka všetkým prítomným poďakovala za účasť. 

 

 

Zapisovateľ:  Ing. Emília Kraicová     ................................................. 

 

 

Overovatelia: Jan Míka      ................................................. 

          

 

  Pavol Lehota      ................................................. 

      

      

Schválil: doc. Ing. Iveta Paulová, PhD., MBA - starostka obce      ................................................ 

 

 

 

V Bielom Kostole 26.5.2021 


